
PROTOKÓŁ NR XL/18 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 12 stycznia 2018 r. 
 
Sesja trwała od godz. 13.05 do godz. 13.55. 
 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 14, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecna radna: Elżbieta Sikora. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Grzegorz Ambroziak - Burmistrz Gminy Żychlin, 
· Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Waldemar Bartochowski - Sekretarz Gminy Żychlin,  
· Emilia Rajewska  - Skarbnik Gminy Żychlin,  
· Iwona Śmietanka  - Radca prawny,  
· Radni Rady Powiatu w Kutnie,  
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,  
· Kierownicy Referatów Urzędu Gminy, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 

Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej i Rady Powiatu, Burmistrza – 
Pana Grzegorza Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, Sekretarza i 
Skarbnika Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników Referatów 
Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe osoby 
przybyłe na obrady Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  
do podejmowania uchwał. 
 
Od godz. 13.05 do godz. 13.10 obecnych na sali obrad było 11 radnych, nieobecni radni: 
Leszek Kwiatkowski, Agnieszka Tomaszewska i Paweł Wachowiak. 
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
  
Za przyjęciem porządku obrad głosowało - 11 radnych, 
„przeciw”     -   0 radnych, 
„wstrzymało się”    -   0 radnych. 
  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytania i wolne wnioski. 
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3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) uchwalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowej, 
b) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

4. Uchwalenie budżetu gminy na 2018 rok.  
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu budżetu 

Gminy Żychlin na 2018 rok oraz opinii dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu 
budżetowego Gminy Żychlin, 

b) przedstawienie opinii o projekcie uchwały budżetowej przez Komisję Rozwoju 
Gospodarczego i Budżetu, 

c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2018 rok. 
5. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  
6. Sprawy różne. 
7. Przyjęcie Protokołu Nr XXXV/17 z dnia 28 września 2017 r. i Protokołu Nr XXXVI/17                    

z dnia 27 października 2017 r., Protokołu Nr XXXVII/17 z dnia 21 listopada 2017 r.  
8. Zakończenie obrad. 
 
 
Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski. 
  
Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie zapytań i wolnych wniosków. 
Poinformowała wszystkich przybyłych na obrady Rady, że zgodnie z Regulaminem Rady -   
w tym punkcie może zabierać głos również publiczność. 
 
Robert Witeczek podziękował Burmistrzowi Gminy Żychlin i wszystkim osobom, które 
przyczyniły się do tego, iż wykonano położenie dywanika asfaltowego na części drogi                            
w Zagrobach-Kozankach. 
 
Kazimiera Kozmana – Sołtys Sołectwa Wola Popowa – prosi i przypomina o wykonaniu 
oznakowania miejscowości i ulic na terenie sołectwa Wola Popowa. Poinformowała, że 
ostatnio pogotowie miało problem dotrzeć do mieszkanki Woli Popowej ze względu na brak 
oznakowania. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że takie zadania, jak oznakowanie sołectwa można 
zrealizować w ramach funduszu sołeckiego. 
 
Stanisław Szymański – zapytał o uruchomienie oświetlenia ulicznego w miejscowości 
Pasieka, miało być uruchomione od 15 listopada, później od 1 stycznia i niestety nic nie 
zostało zrobione. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – z informacji uzyskanych od Kierownika 
Referatu BPI wynika, że sprawa ta została zgłoszona i Zakład Energetyczny dokonuje 
włączenia lamp według harmonogramu. Dodatkowe lampy będą włączane, ale po ustaleniu 
ceny całego trzeciego ostatniego etapu włączeń oświetlenia ulicznego. 
 
Od godz. 13.10 obecnych na sali obrad było 14 radnych – na salę obrad przybyli radni: 
Leszek Kwiatkowski, Agnieszka Tomaszewska i Paweł Wachowiak 
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Agnieszka Szałamacha – Sołtys Sołectwa Kruki – poprosiła o poszerzenie drogi gminnej 
w miejscowości Balików w stronę p. Wiśniewskiego.    
 
 
Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu 
Budżetowego w Żychlinie, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia stawek dotacji 
przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu 
Budżetowego w Żychlinie. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
stawek dotacji przedmiotowej dla Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
Samorządowego Zakładu Budżetowego w Żychlinie 
głosowało   - 14 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XL/214/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

b) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała Uchwałę Nr III/329/2017 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 5 grudnia 2017 r. w sprawie opinii do 
projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Żychlin. 



4 
 

Uchwała RIO stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XL/215/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 4. Uchwalenie budżetu gminy na 2018 rok: 
 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu 
budżetu Gminy Żychlin na 2018 rok oraz opinii dotyczącej możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Żychlin, 

 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin odczytał Uchwałę Nr III/327/2017 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 5 grudnia 2017 r. w sprawie 
opinii dotyczącej projektu budżetu Gminy Żychlin na 2018 rok oraz Uchwałę Nr III/328/2017 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 5 grudnia 2017 r.                  
w sprawie opinii dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Żychlin. 
 

Uchwały RIO stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 
 

b) przedstawienie opinii o projekcie uchwały budżetowej przez Komisję 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, 

 
Ewa Stańczak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu odczytała 
opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego – „Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
przeanalizowała projekt budżetu gminy Żychlin na 2018 r. 
Pozostałe Komisje Rady Miejskiej przyjęły projekt budżetu gminy na 2018 r. przedstawiony 
przez Burmistrza Gminy Żychlin.  
Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu (4 głosami „za”) przyjęła projekt budżetu 
gminy na 2018 r. przedstawiony przez Burmistrza Gminy Żychlin. 
Komisja nie wniosła żadnych uwag, nie zgłosiła również żadnych wniosków do projektu 
budżetu gminy na 2018 r.” 
Poinformowała, że powyższa opinia została przekazana Burmistrzowi Gminy Żychlin w dniu 
6 grudnia 2017 r. 
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c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2018 rok. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2018 
rok. 
 
33.18 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – „Szanowna Pani Przewodnicząca,     
Szanowni Państwo Radni, Szanowni Mieszkańcy, Szanowni Współpracownicy! Szanowni 
Państwo!  
Pozwólcie mi wyjątkowo na odejście od standardowej formy prezentacji budżetu, z którego 
projektem Szanowna Rada zapoznała się już dokładnie i nad którym debatowaliśmy podczas 
komisji.  
Dziś przy okazji procedowania uchwały budżetowej na 2018 rok chciałbym powiedzieć krótko 
o realizacji założeń strategicznych przyjętych przez Państwa we wcześniejszych uchwałach 
oraz określić ich dalszy przebieg. 
W latach od 2007 do 2017 naszym priorytetem w zakresie inwestycji była realizacja zadań w 
zakresie oświaty i kultury, sportu i rewitalizacji przestrzeni.  
W infrastrukturze sportowej wykonaliśmy większość zadań. Teren miasta i gminy 
wyposażony został w nowe obiekty sportowe o dobrej jakości, włącznie z boiskiem piłkarskim 
o sztucznej murawie. Dzięki tym inwestycjom i wsparciu organizacyjno-finansowym rozwija 
się działalność sportowa dla dzieci i młodzieży.  
Zrewitalizowana została część przestrzeni komunalnej w obszarze śródmiejskim oraz cześć 
miejsc zieli i parków należące do gminy.  
Ważne zadania oświatowe, które Rada akceptowała polegały na zmodernizowaniu bazy 
szkół i w tym zakresie wykonana została większość inwestycji. Oczywiście reforma oświaty 
wprowadza nowe punkty planu strategicznego, ale wykonane zadania pozwalają być 
spokojnym o jakość naszych placówek oświatowych. 
Podobnie ma się rzecz w kulturze. Biblioteka miejska i Zedek są zmodernizowane lub w 
trakcie modernizacji. W tym zakresie oraz w zakresie dalszej rewitalizacji niezwykle ważnym 
elementem stał się plan rewitalizacji uchwalony w grudniu, który pozwoli nam na 
wnioskowanie o środki unijne i wyznacza kolejne cele.  
Wykonanie wspomnianych zadań wynikających ze strategii rozwoju w wymienionych sferach 
pozwala nam zająć się kolejnym bardzo ważnym elementem życia gminy tj. infrastrukturą 
głównie drogową. W obecnym planie budżetu zadania drogowe stanowią największą część 
wydatków. Ulica Żeromskiego, droga Grabie-Oleszcze, ul. Dobrzelińska, składamy wniosek             
o dofinansowanie unijne na drogę w Drzewoszkach. Obok nich modernizacje infrastruktury 
SUW i wodociągowej. 
Sukcesywna realizacja zadań w poszczególnych sferach działalności, przy zachowaniu 
kolejności zadań pozwala nam na uniknięcie ewentualnego bałaganu realizacyjnego. Pod 
kątem organizacyjnym to niezwykle ważne.  
Działalność bieżąca gminy odbywa się w sposób merytoryczny, poszukujemy nowych 
rozwiązań i stosujemy dostępne metody pozyskiwania dodatkowych finansów, np.                           
z odzyskiwanego VAT (kwota zwrotu osiągnęła poziom prawie 900 tysięcy złotych, czekamy 
na zwrot kolejnych kwot więc liczymy na przekroczenie 1 mln złotych zwrotu z VAT!),  
terminowo realizujemy wszelkie zobowiązania finansowe i pozostajemy wiarygodnym 
partnerem na lokalnym rynku finansowym, gmina pozostaje wiarygodnym partnerem w 
sferze społeczno-gospodarczej.  
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Radzimy sobie z konsekwencjami wprowadzanych zmian przez Rząd RP. W zakresie 
reformy oświaty mogę Państwa cały czas uspokajać, że nie widzimy istotnych zagrożeń dla 
realizacji zadań oraz dla kadry pomocniczej i nauczycieli, którzy nie tracą pracy. 
Oczywiście koszty reformy widać w projekcie budżetu w którym znajduje się kilkanaście 
pozycji związanych z przystosowaniem obiektów szkolnych. A czeka nas jeszcze duże 
zadanie w postaci budowy Sali gimnastycznej dla SP nr 2. 
Szanowni Państwo,  
Pewne zdarzenia ekonomiczne w naszym budżecie pozostają niezmienne. Gmina nie może 
zarabiać, musi realizować szereg zadań społecznych, ale należy robić to zachowując zdrowy 
rozsądek, dlatego poważnie traktujemy obowiązki związane z utrzymaniem bezpiecznego 
poziomu zadłużenia. Z inwestycjami radzimy sobie przy użyciu środków własnych, kredytów 
oraz dotacji bezzwrotnych z UE. 
Dotychczasowa praktyka, profesjonalne i realistyczne przygotowanie budżetów, pozwala 
nam na spokojną realizację zadań. Przede wszystkim w zakresie wydatków bieżących, 
utrzymania ciągłości najważniejszych zadań własnych gminy. 
Szanowni Państwo! 
Najważniejszych założenia budżetu na 2018 rok są Państwu znane. Przypomnę tylko, że  
kwota planu dochodów na 2018 rok przekroczyła 40,6 mln zł. 
Na wydatki budżetu gminy w 2018 roku planuje się kwotę 42,9 mln  zł. 
3,77 mln  zł to kwota planowanych wydatków majątkowych.  
Od dwóch lat największą pozycję stanowią wydatki na pomoc społeczną i  jest to istotna 
zmiana odzwierciedlająca zmianę kursu polityki społecznej Państwa.  
Oczywiście część dofinansowuje budżet gminy. 
Drugą pod kątem wysokości częścią wydatków są te na oświatę, która do niedawna była 
wiodąca pozycją wydatkową budżetu. 
Oczywiście zwyczajowo subwencja nie pokrywa nawet wydatków na wynagrodzenia i 
pochodne pracowników placówek subwencjonowanych, tj. szkół podstawowych, gimnazjum i 
liceum.  
Dziękuję za dotychczasowe wsparcie i oczekuję, że widząc osiągniętą stabilizację finansów 
publicznych gminy będzie Państwo czynnie z nami współpracować przy realizacji zadań 
gminy.  
Wszelkie sugestie Wysokiej Rady w tym zakresie będziemy analizować, i liczę również na 
konstruowanie przez Państwa kolejnych wniosków.” 
Podsumowując proszę Wysoką Radę o akceptację budżetu gminy.” 
 
 

Do projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu na 2018 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2018 rok 
głosowało   - 14 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XL/216/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Grzegorz Ambroziak – podziękował za podjęcie uchwały budżetowej na 2018 rok. 
Poinformował, że w wydatkach inwestycyjnych są wskazane główne zadania. Jeśli środki na 
to pozwolą, będą oszczędności z obecnie zapisanych inwestycji, to będą dodawane nowe 
zadania, o które Państwo Radni wnosili. 
 
 
Do p-tu 5.  Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  
 
Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin odpowiedział na zapytanie 
dotyczące tablic informacyjnych z nazwami miejscowości i ulic – poinformował, że będą one 
zamówione, gdyż na to zadanie są środki w budżecie w ramach funduszu sołeckiego i 
stopniowo wprowadzane na terenie sołectwa.  
Następnie odniósł się do zapytań i wniosków zgłaszanych na posiedzeniu komisji. 
Poinformował, że sprawa dziury w ul. Jabłonkowej będzie monitorowana, a temat ubytków                             
w chodnikach został przekazany do referatu i jeśli będzie sprzyjająca pogoda, to te ubytki 
będą stopniowo uzupełniane. 
 
 
Do p-tu 6. Sprawy różne. 
 
W punkcie „Sprawy różne” nie zgłoszono żadnych spraw. 
 
 
Do p-tu 7. Przyjęcie Protokołu Nr XXXV/17 z dnia 28 września 2017 r., Protokołu                   
Nr XXXVI/17 z dnia 27 października 2017 r. i Protokołu Nr XXXVII/17 z dnia 21 listopada 
2017 r. 
 
Do przedłożonych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołów. 
  
Za przyjęciem Protokołu Nr XXXV/17 z dnia 28 września 2017 r. głosowało - 14 radnych, 
„przeciw”          -   0 radnych, 
„wstrzymało się”         -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
Za przyjęciem Protokołu Nr XXXVI/17 z dnia 27 października 2017 r. głosowało - 14 radnych, 
„przeciw”          -   0 radnych, 
„wstrzymało się”         -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
Za przyjęciem Protokołu Nr XXXVII/17 z dnia 21 listopada 2017 r. głosowało - 14 radnych, 
„przeciw”          -   0 radnych, 
„wstrzymało się”         -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
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Do p-tu 8. Zakończenie obrad. 
 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział                
w Sesji Rady.  
 
Zamknęła XL Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
                                                                                Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                       /-/ Elżbieta Tarnowska 
 
 
 
Protokolant: 
 
M. Charążka 
 
 


